
 

 

 
 

 

Αθήνα, 21 Μαΐου 2025  

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Επικρατείας κ.Άκη Σκέρτσο 
Υπουργό Δικαιοσύνης 

Θέμα: «Προπαγανδιστική επίκληση προόδου στο Κράτος Δικαίου, 

ενώ η πραγματικότητα διαψεύδει την κυβέρνηση» 

 

Με αφορμή τη συνάντηση του Υπουργού Επικρατείας κ. Άκη Σκέρτσου και του 

Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Παύλου Μαρινάκη με τον Επίτροπο 

Δικαιοσύνης της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δημοσιεύθηκαν δηλώσεις περί 

«σημαντικών βημάτων προόδου» της Ελλάδας στους δείκτες Κράτους Δικαίου 

και ειδικότερα στην αντιμετώπιση της διαφθοράς, στην ταχύτητα απονομής της 

Δικαιοσύνης, στην ελευθεροτυπία και στη διαφάνεια στους διορισμούς. 

Ωστόσο, τα πραγματικά δεδομένα και η καθημερινή εμπειρία των πολιτών και 

των λειτουργών της Δικαιοσύνης μαρτυρούν τα αντίθετα: 

 Η Ελλάδα παραμένει στις τελευταίες θέσεις της Ε.Ε. ως προς την 

ταχύτητα απονομής της Δικαιοσύνης, με χιλιάδες υποθέσεις να λιμνάζουν 

επί έτη. 

 Οι δικαστές εξακολουθούν να διορίζονται από την εκτελεστική εξουσία, 

χωρίς ουσιαστική συμμετοχή του δικαστικού σώματος, όπως συνέβη και 

με τον πρόσφατο νόμο-βιτρίνα 5123/2024. 

 Η ελευθερία του Τύπου καταγράφει αρνητικά ρεκόρ – με διεθνείς 

οργανώσεις (π.χ. RSF, CPJ) να κατατάσσουν την Ελλάδα σε θέσεις κάτω 

από χώρες με προβληματικό θεσμικό πλαίσιο. 

 Οι υποθέσεις κρατικής διαφθοράς δεν φτάνουν ποτέ στη Δικαιοσύνη ή 

παραμένουν στα συρτάρια, ενώ όποιος τολμά να τις αποκαλύψει 

(δημοσιογράφοι ή μάρτυρες δημοσίου συμφέροντος) διώκεται ή 

φιμώνεται. 

 Η δήθεν «δημόσια διαβούλευση» έχει καταντήσει προσχηματική 

διαδικασία λίγων ημερών, χωρίς πραγματική επεξεργασία ή ενσωμάτωση 

σχολίων. 

 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτώνται ο αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Ποια είναι τα τεκμηριωμένα στοιχεία που επικαλέστηκε η κυβέρνηση στον 

Επίτροπο Δικαιοσύνης για να ισχυριστεί πρόοδο στους τομείς Δικαιοσύνης 

και Κράτους Δικαίου; 

2. Ποια είναι η πρόοδος σε αριθμούς (στατιστικά στοιχεία), π.χ. χρόνος 

εκδίκασης, υποθέσεις διαφθοράς, εφαρμογή του Anti-SLAPP, πειθαρχικοί 

έλεγχοι δημοσίων λειτουργών κ.ά.; 

 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

5558

Ημερομ. Κατάθεσης:

21/5/2025



 

3. Ποια μέτρα λαμβάνονται για να πάψει η πρακτική των «fast track» 

νομοσχεδίων και να αποκατασταθεί η θεσμική νομιμότητα και η 

πραγματική δημόσια διαβούλευση; 

4. Υπάρχει πρόβλεψη για τη συγκρότηση ανεξάρτητου Συνταγματικού ή 

Δικαστικού Συμβουλίου για τους διορισμούς ηγεσίας των ανωτάτων 

δικαστηρίων, ώστε να εξασφαλιστεί η ανεξαρτησία της Δικαιοσύνης; 
 

 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
 

Γεώργιος Μανούσος 

Β2 Δυτικού Τομέα Αθηνών 
 

 




